

興大人文學報

第五十一期

中華民國一〇二年九月出版

目 錄

主題論文：跨界與創新

- 從昆蟲的形態及生態詮考《詩經》中「莎雞」之物種…………… 洪章夫…………… 1
- 從環繞〈碩人〉的批評看讀者的理解模式——
一項跨學科研究的嘗試…………… 廖啟宏…………… 39
- 台灣當代膠彩藝術中的陰性書寫…………… 游惠遠…………… 61
- 兒孫輩輔助家中長輩學習電腦之調查研究…………… 蔡琰 臧國仁…………… 87

一般論文

- 論程朱的老子權詐說——從《郭店楚簡·老子甲》簡1論述… 賴怡璇…………… 115
- 墨子倫理觀與周代親親倫理思想之背離關係探討…………… 程諾蘭…………… 133
- 蔣韻《櫟樹的囚徒》的死亡美學與家族女書…………… 陳怡安…………… 175
- **The Semantic Status of Chinese Classifiers**
中文分類詞的語意地位…………… 李鴻麟…………… 207
- **A Study of Compliment Response Strategies Employed
by Vocational High School Students in Taiwan**
臺灣高職生回應讚美語所使用的策略探究…………… 陳麗閔 王萸芳…………… 227

附錄

- 徵稿簡約
- 撰稿格式

Chung Hsing Journal of the Humanities

Vol. 51

September 2013

Articles

Special Issue: Border-Crossing and Innovation

- Akey C. F. Hung** An Entomologist's Interpretation of "Shaji" in the *Book of Odes*..... 1
- Ci-hong Liao** Understanding Readers' Comprehensive Module from the Surrounding Critics of "ShuoRen": An Approach of Interdisciplinary Research 39
- Hui-yuan Yu** Feminine Writing and the Art of the Contemporary Glue Color Paintings in Taiwan 61
- Yean Tsai** A Survey on the Family Intergenerational Learning of Computers
- Kuo-jen Tsang** While Children Serve as Teachers 87

Literary and Cultural Criticism

- Yi-syuan Lai** The Research of Chuan Chu's Lao Tzu Manipulation View: From *Guodian Chu Slips* • *Lao Tzu A Slip* 115
- Noa-lan Cheng** An Examination of the Deviation Relations between the Mozi Ethics and the Qin-Qin (Loving One's Relatives) Idea in Zhou Dynasty 133
- Yi-an Chen** The Aesthetics of Death and female family writings in Jiang-yun's *The Prisoners of Robur* 175
- Larry Hong-lin Li** The Semantic Status of Chinese Classifiers 207
- Li-min Chen** A Study of Compliment Response Strategies Employed by
- Yu-fang Wang** Vocational High School Students in Taiwan 227

Appendices

Notice to contributors

Style sheet